
Pöytäkirja 
SYVE Ry 
Hallituksen kokous 
 
Aika ja paikka:  12.11. -13.11.2005,  Tallinna/Riika  
 
Läsnäolijat:  Puheenjohtaja Kimmo Tanttu ja jäsenet Outi Hurskainen., Liisa  
  Metsäkylä, Osmo Korhonen, Ilkka Kalo, Seppo Siitonen; Esa Pasma ja 
  Pekka Ojanen 
 
 
1  § Kokouksen avaus 
 Puheenjohtaja avasi kokouksen ja totesi sen lailliseksi ja päätösvaltaiseksi. 
 
2  § Edellisen kokouksen pöytäkirjan hyväksyminen 
 Hyväksyttiin pöytäkirja muutoksitta. 
 
3  § Talous 
 Yhdistyksen tilillä on tällä hetkellä rahaa n. 19 000€ ja tulouttamatta on 
 seminaarimaksuja vielä noin 10000 €, eli talous on vakaalla pohjalla ja seminaari 
 meni taloudellisestikin ajatellen mainiosta, tuotto noin 26000€. 
 Hallitus päätti yksimielisesti, että: 
 
 Kartanonkosken koulun opettajia oli seminaarin työpajoissa työssä , joten heidän 
 osanottomaksustaan palautetaan puolet eli 30€/henkilö, millä rahalla tuetaan heidän 
 matkakassaansa. 
  
 Torpparinmäen yhtenäiskoulun opettajia oli seminaarissa töissä 20 opettajaa ja heille 
 tehty työ korvataan aterialla (hinta n. 20€/henk.) Osmo Korhonen hoitaa asian. 
 
 Mikkolan koulun  kahdelle apulaisrehtorille maksetaan kulukorvauksina seminaarin 
 organisointikuluja 400€/henk. Korvaus maksetaan matkalahjakorttina. 
 
 Hallitus päätti osittaa vielä erityisen kiitoksen Ilkka Kalolle ja koko Mikkolan koulun 
 väelle erittäin hyvin hoidetuista seminaarijärjestelyistä.. 
 
4  § Jäsenasiat 
 Uusia jäseniä tullut puolenkymmentä. 
 Hallitus esittää, että yhtenäiskoulujen kotikuntien sivistystoimenjohtajilta kysytään  
 halukkuutta tulla yhdistyksen jäsenkirjeiden postituslistalle 
 
 
5  § Koulutus 
  
 Puheenjohtaja esitteli YPO 2015 hanketta. 
 Hankkeeseen perustettu johtoryhmä joka tutkii mahdollisuutta tutustumismatkaan 
 johon maahan missä yhtenäinen perusopetus on toiminut kauan. Jos johtoryhmä 
 menee itse ensin sopimaan suuremman ryhmän matkasta ,maksetaan SYVE:n 
 edustajille ko. ajalta päiväraha yhdistyksen varoista, ellei hanke tai kotikunta niitä 
 kustanna. 



OPEKO:n kanssa yhteistyössä käynnistynyt mentorointi - koulutus, Viuhka, on 
lähtenyt hyvin alkuun.  

 
6  § Vantaan seminaarin palaute 
 Ilkka Kalo selosti seminaarin kulusta laatimaansa yhteenvetoa: 
  
  Parhaiten onnistuttiin siinä, että seminaarin kulku oli jouhevaa, massojen liikuttelu 
 onnistui ja pajat toimivat hyvin. Myös luentojen tasoon oltiin tyytyväisiä ja seminaarin 
 talous onnistui. Tikkurilan urheilutalo teki hyvää työtä kanslia-asioiden hoidossa ja 
 ansaitsee siitä pienen kiitoksen. Hallitus päätti, että Tikkurilan Urheilutalon kahdelle 
 työntekijälle annetaan joululahjaksi pullolliset laatuviiniä – Ilkka Kalo hoitaa asian. 
 Sponsorituloja saatiin noin 5000€. 
 
 Seuraavissa seminaareissa pitää panostaa entistä enemmän netissä olevaan 
 ilmoittautumiskaavakkeeseen.. Ilmoittautumisten pitää olla yhdenmukaista ja selkeää. 
 
 Hallitus keskusteli laajasti tulevien seminaarien järjestelyistä, organisaatiosta ja 
 ulkopuolisen työvoiman käytöstä seminaarien juoksevien asioiden  hoitamiseen. 
 Todettiin, että paikallisuus on kuitenkin tärkeää - ilmoittautumisten vastaanotto ja 
 kirjaaminen vie paljon aikaa.  
 Hallitus pohti seminaarien laatua – esille nousi kysymys siitä, onko mahdollista tehdä 
 laadukasta koulutusta näin suurille massoille ja täytyykö jatkossa osallistujien määrää 
 entisestään rajata? Vantaan osalta hallitus totesi tyydytyksellä, että lähtökohdiksi 
 asetetut tavoitteet täyttyivät. Päätettiin, että lähetetään e-mailina kiitos kaikille niille 
 osallistujille, joiden osoitteet on Tikkurilan Urheilupuiston laatimalla postituslistalla. 
 Samassa mailissa voidaan antaa jo ennakkotietoja Rovaniemen seminaarista. 
  
 Hallitus keskusteli seuraavien seminaarien formaatista. Esille nousi ajatus – tehdään 
 koulujen kokoisia seminaareja. Tulevissa seminaareissa pitäisi tehtäviä (esim.
 mainosmyyntiä) jakaa ja nimetä niihin erikseen omat vastuuhenkilöt ja antaa heille 
 valtuudet. Puhuttiin myös siitä, että seminaarivastaaville tulisi jollakin tavalla järjestää 
 esim. kuukauden virkavapaa (mieluiten palkallinen) järjestelyjen hoitamista varten. 
 Hallitus päätti, että seminaarivastaaville maksetaan kohtuullinen kulukorvaus 
 järjestelyjen aiheuttamista kuluista. 
 
7  § Rovaniemen seminaarin valmistelu 
 Esa Pasma kertoi valmistelujen vaiheesta ja suunnitelmista: 

- pe- pajatyöskentelyä Rantavitikan koullla- ongelmana salin koko n. 400. 
• kaupungin vastaanotto Lyseolla 
• la luentoja pääsoin, Veson pohjoisen kouluväelle 
• la harjoittelukoululla , n 700 – 800 henk. 
• ruokailujen järjestäminen vaatii, vielä organisointia 
• järjestelytoimikunta on perustettu 
• tavoitteena saattaa samanlaiset (samankokoiset, samassa kehitysviheessa 

olevat) koulut yhteen. 
• käytiin keksustelua  myös koulumajoituksen mahdollisuudesta- se on 

mahdollista. 
• teemana KAIKKI OPPIVAT TAITAJIKSI YHTENÄISKOULUSSA! 
• PJ Tanttu neuvottelee VR:n kanssa ns. SYVE -junasta makuuvaunuineen. 



• hotelleihin tehty jo osittaisia majoitusvarauksia - kaikkiaan niitä varataan 
400-500. 

• toimistopalveluista on pyydetty ja saatu tarjouksia, mutta asian valmistelu 
on edelleen kesken. 

• seminaarin graafista suunnittelua (esitteet, mainokset käsiohjelmat) tekee 
viestinnän opiskelija Liisa Ojanen. 

Semiaarin sisältö: 
  - pe koko joukko kasassa- yhteinen aloitus 
  - ryhmitellään samanlaiset yksiköt yhteen; RYHMITTELYN TEKEVÄT 
  Kajaani keskuskoulun opettajat 
  - Luennoitsijoita  
         -  OPH (Halinen-Pietilä, Vitikka?) 
         -  Tutkijat (Pietarinen, Pyhältö,Huusko,Soini?) 
            -   Heikki Happonen  
         -  Juha Henriksson KL 
         -  Olli Luukkainen 
         -  Joku aihekokonaisuuksista perillä oleva ”GURU 
 * ei- yhteenvetoa perjantaista lauantain seminaariin 
 * seminaarilaisille tarjotaan iltatilaisuuden lisäksi myös muita  
  aktiviteetteja. 
 * Lauantaina voisi olla myös jonkin aikaa vertaisryhmien välistä  
  vuorovaikutusta. 
 * yhtenä pajana pitäisi olla kouluun tutustumisen paja 
 * lauantain virittäjäksi voisi valita parin Pietarinen – Huusko  sekä 
   pari Merta – Kyynäräinen. 
 * lauantaiksi pyydetään Irmeli Haliselta yhtenäistä perusopetusta tukeva 
  luento. 
 * seminaaria varten tilataan 1000 kpl kyniä , joissa SYVE:n logo. 
 * ensimmäiset mainokset tehdään Educaan. 
 
8  § Kevätkokouksen valmistelu 
 Kokous pidetään 27.1.2006  klo 17.00 Tammen tiloissa. 
 Keskusteltiin mahdollisesta sääntömuutoksesta. Osmo Korhonen on tutkinut 
 yhdistysrekisterilakia ja sen mukaan hallituksen jäsenten pakollinen ”kierrätys” on 
 vaikeaa. Se pitäsi järjestää siten, että esim. hallituksen toimikauden aikana puolet 
 jäsenistä vaihtuu. Koska toimikautemme on lyhyt, 1 v, se ei toimisi. nykyinen 
 järjestelmämme antaa mahdollisuuden vaikka koko hallituksen vaihtumiseen kerralla. 
 Keskusteltiin myös opettajien ottamisesta yhdistyksen jäseniksi. Yhtenäiskouluissa 
 toimii jo, nyt noin 6000 – 7000 opettajaa. Jos kaikki liittyisivät yhdistykseen, ei 
 jäsentoimintaa ja rekisterin ylläpitoa yms. voitaisi hoitaa nykyisin voimin, vaan siihen 
 pitäisi palkata päätoiminen henkilö. Keskusteltiin myös yhdistyksen toimi- ja 
 tilikauden muuttamisesta kalenterivuodesta kouluvuodeksi, mutta siinäkin todettiin 
 olevan enemmän ongelmia kuin hyötyjä, jotka johtuvat tilintarkastuksesta, 
 verotuksesta jne. ettei siihen kannata mennä. Esille nousi myös kysymys siirtymisestä 
 yhden vuosikokouksen järjestelmään, Osmo Korhonen selvittelee asiaa edelleen. 
 Keskustelujen jälkeen hallitus totesi, että ei ole tässä vaiheessa perusteltua syytä tehdä 
 kevätkokoukselle esitystä sääntöjen muuttamiseksi. 
 Keskusteltiin siitä, että voitaisiin pitää avoin vuosikokous missä opettajilla olisi 
 läsnäolo- ja puheoikeus. 
 



9  § Kalenterivuoden 2006 kokoontumiset 
 
 1. 27.1.06  Hallituksen kokous klo 15.00 
  
 2. 27.1.06  Kevätkokous klo 17.00 
 
 3. 18.3.06 Kulttuuripolku , Tampere  
  
 4. 25.3.06 Sählyturnaus 
 
 5. 21.4.06 Hallituksen kokous, Kokkola  (Sure-päivät) 
 
 6. 5.5. 06 Mikkolan opettajien palautematka (pj. ja Esa P mukana) 
 
 7. 8.-9.6.06 Hallituksen kokous Heinolassa (rehtorien suvipäivät) 
 
 8. 4.8.06 Hallituksen kokous, Rovaniemi (seminaarijärjestelyt) 
 
  
 
10 § Seuraavat seminaarit 
 
 v. 2007 Helsinki  
 
 v. 2008 Joensuu 
 
 v. 2009 Oulu 
 
11 § Muut asiat 
 a) yhtenäiskoulujen opettajien verkostoituminen 
 - esim. Helsingin seminaarissa voitaisiin verkostoitumista edistää. 
 b) kummikoulut 
 - jäsenkouluja suositellaan kummisuhteen muodostamiseen ja kummien väliseen 
 kanssakäymiseen – suhteita voisi solmia Rovaniemen seminaarissa. 
 c) kotisivujen ylläpito 
 - selvitellään kotisivujen hoidon siirtämistä kaupallisen yrityksen hoitoon – Osmo 
 Korhonen ja pj. selvittävät asiaa. 
 
12 § Kokouksen päättäminen 
 Puheenjohtaja päätti värikkään ja monissa vaiheissa jatkuneen kokouksen. 
 
 
 
 Muistion vakuudeksi   _____________________________ 
   Pekka Ojanen 


